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Bestyrelsesmøde 4/2021  
Skydebaneforeningen Danmark 
 
Åbent referat 
 
Dag og tid: Tirsdag 21. september 2021 kl. 10.00-12.30 

 
Sted:  Vingsted Skydebaner, Vingstedvej 27, 7182 Bredsten 

 
Deltagere: Bestyrelsen:  

Frank Lyngsø (FRL), Anders K. Jørgensen (AKJ), Nels Petersen (NP), 
Arne Sigtenbjerggaard (AS) og Kim Bitsch (KB) 
 
Fra administrationen:  
Lotte Højmark Tang (LHT) og Nina Kingo (NK) 
 
I punkt 6 deltog Trine T. Dejgaard (TD) 
 

Dagsorden:  
 

1. Godkendelse af dagsorden 
2. Godkendelse af referater 
3. Orientering fra DGI Skydeledelse  
4. Idrætspolitisk orientering 
5. Status for afdelingerne 
6. Budget 2022 
7. Strategi 2025 
8. Lukket punkt 
9. Indendørsfacilitet 
10. Øvelsesterrænbanen 
11. ECHA 
12. Skydebanesager 
13. Lukket punkt 
14. Eventuelt 
15. Lukket punkt – kun for bestyrelsesmedlemmer 
 

 
 
 
 
1.  Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. 
 

2.  Godkendelse af referater 
Referater af bestyrelsesmøder godkendtes. 
 
Skydebaneforeningen Danmarks vedtægter er opdateret, jf. beslutninger på 
generalforsamling 2021. Vedtægterne blev underskrevet af bestyrelsen. 
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3.  Orientering fra DGI Skydeledelse ved Kim Bitsch 
KB orienterede fra DGI Skydeledelse. Punktet refereres ikke. Der henvises til 
Skydeledelsens referater. 
 

4.  Idrætspolitisk orientering fra DGI ved Nels Petersen 
Punktet refereres ikke. 
 

5.  Status for afdelingerne 
LHT havde 17. september udsendt orientering til bestyrelsen med status for 
afdelingerne.  
 
Månedsregnskab og forecast blev drøftet. 
 

6.  Budget 2022 
TD gennemgik budgetforslaget detaljeret. FRL takkede for en god præsentation. 
 
Bestyrelsen førstebehandlede budget 2022.  
 

7.  Strategi 2025 
Formål og strategi for Vingsted Skydebaner.  
Opdateret udkast til strategi 2025 for Skydebaneforeningen Danmark / Vingsted 
Skydebaner var udsendt som bilag.  
LHT gennemgik det udsendte materiale, som bestyrelsen godkendte med 
følgende ordlyd.  
 
Mission 
Vingsted skydebaner drives med fokus på udvikling af bæredygtige løsninger til 
gavn for skydebaner i hele Danmark. Anlæggets kapacitet sikrer mulighed for 
afvikling af stævner og træningsaktiviteter for DGI og øvrige interessenter. 
  
Vingsted Skydebaner tilbyder instruktion og events til private, virksomheder og 
skoler med henblik på at fremme skydesportens image.  
 
Skydebaneforeningen Danmark er en non-profit organisation. Overskud fra driften 
af Vingsted Skydebaner og Skyttebutikken går til udvikling af skydebaner i 
Danmark. 
 
Vision  
I 2025 har Skydebaneforeningen Danmark gennem sit virke: 
• Bred anerkendelse som professionel samarbejdspartner for foreninger, DGI 
Skydning, skydecentre, kommuner og relevante myndigheder inden for udvikling 
af skydefaciliteter 
• Sikret en bæredygtig udvikling af skydebaner i Danmark 
• Skabt stærke samarbejder med eksterne interessenter 
 
Strategiske målsætninger 2025 (for Vingsted Skydebaner): 
Skytternes foretrukne skydebaneanlæg 
 
Vingsted Skydebaner er et moderne og velholdt skydebaneanlæg, som falder 
naturligt ind i Vingsteds smukke natur.  
 
Anlægget fungerer som centrum for udvikling af nye og bæredygtige løsninger til 
gavn for skydebaner i hele Danmark.   
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Anlæggets kapacitet sikrer mulighed for afvikling af stævner og 
træningsaktiviteter for DGI og øvrige interessenter. 
 
Med baggrund i bestyrelsens drøftelser om finansieringen af strategien og FRL’s 
eksempler på en helt overordnet vision for skydebanerne i Vingsted foreslog FRL, 
at der afsættes midler til investeringer, forbedringer og istandsættelser af 
Vingsted Skydebaner og at opgaverne prioriteres.  
 
Bestyrelsen godkendte strategien for Vingsted Skydebaner. 
 

8.  Lukket punkt 
 

9.  Indendørsfacilitet 
Til brug for behandling af sagen indgik.  
• Overslagspriser - samlet i tilbudsrapport - på renovering af 15m 

indendørsbanen i Vingsted hotel og konferencecenters lokaler 
• Overslagsbudget for renovering af 15m indendørsbane 
• Estimerede årlige driftsomkostninger med supplerende bemærkninger 
• Aftaleelementer ifm. evt. lejeaftale med Vingsted hotel og konferencecenter  
 
Sagen blev indgående drøftet og muligheder og scenarier vendt.  
 
Bestyrelsen besluttede, at der udarbejdes liste over kommende investeringer med 
angivelse af pris, driftsomkostninger og indtjenings forventninger/muligheder.  
 
Materialet udsendes til bestyrelsen og behandles på et Teams-møde.  
 

10.  Øvelsesterrænbanen 
LHT oplyste, at den endelige støjberegning nu foreligger.  
 

11.  ECHA 
LHT orienterede om forslag til restriktioner for brug af bly i EU og eventuelle 
konsekvenser for skydebaner i Danmark.  
 
Skydebaneforeningen Danmark har udarbejdet høringssvar i samarbejde med 
Teknologisk Institut.  SBU har tiltrådt, at udgiften på 37.500 kr. til Teknologisk 
Institut betales af tilskudsmidlerne.  
 
Høringssvar udsendes inden fristen fredag d.24.september. 
Næste skridt bliver at afdække løsningsmuligheder.  
 

12.  Skydebanesager 
 
FRL fortalte om SBU’s ekskursion, hvor Forsvarets kuglefang blev vist frem. 
 
Skydebanesag: 
Ølstykke Skytteforening 
Sagsfremstilling: 
Der er indenfor ansøgningsfristen fremsendt ufuldstændig ansøgning til SKBF.DK 
om hensigtserklæring om støtte til indretning af 15 meter Skydebane. 
Skytteforeningen skal opsætte ventilationsanlæg, kuglefang, ekstra 
markeringsanlæg, boksdør og hæve-/sænkeborde i nyt råt kommunalejet 
Skyttehus som Egedal Kommune planlægger at opføre, men endnu ikke har sendt 
i udbud. 
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Ølstykke Skytteforenings baner ligger i dag under Toftehøjskolen i Ølstykke. 
Skolen er solgt og nedrives. Foreningen skal derfor flytte sine aktiviteter. Egedal 
Kommune har afsat 4 mio. kr. til at opføre et råt skydehus i Ølstykke idrætspark. 
Projektet forventes sat i udbud ca. 1. oktober 2021.  
Udbuddet gælder et råhus med 10 stk. standpladser og tilhørende lokaler på 
minimum 40 m2. Indlagt i udbuddet er mulighed for at udvide til 12 eller 14 
standpladser. 
Skytteforeningen skal selv aptere skydebanen, hvilket vurderes at koste ca. 
600.000 kr. Der medtages 10 stk. markeringsanlæg fra nuværende skydebane. 
 
Der ligger i en radius af ca. 10 km yderligere 4 skytteforeninger med faciliteter af 
svingende kvalitet, heriblandt er Ganløse Skytteforening som indenfor de seneste 
år har fået støtte til renovering af 15 meter bane. Ølstykke Skytteforenings 
formand har rettet henvendelse om samarbejde om skydebanefaciliteter og evt. 
sammenlægning til de omkringliggende foreninger. Der var indledningsvis 
interesse for at samarbejde, men det har ikke været muligt at nå til enighed. 
 
Rådgivningsteamet har været tilknyttet projektet, men vurderer at det bliver 
meget svært at leve op til SKBF.DK’s anbefalinger for indretning af skydebaner 
grundet byggeriets størrelse og den økonomiske ramme. Her henvises til at der 
skal være plads til våbenopbevaring, våbensluse/udlevering, omklædningsrum og 
toiletfacilitet samtidig med, at der er plads til ophold og tilskuere på skydebanen. 
 
LHT og Mikkel Møller Mortensen har drøftet sagen med Steen F. Andersen om 
mulige finansierings konstruktioner. Efterfølgende har LHT haft Teams møde med 
foreningen den 16. september og fremlagt disse. Nu afventes foreningens 
stillingtagen, som forventes fremlagt på Teams møde med Egedal Kommune den 
21. september kl. 15.00. 
 
SBU var positiv overfor en hensigtserklæring til projektet.  
 
LHT og FRL uddybede sagen yderligere.  
LHT orienterede om Egedal Kommunes reaktioner. SKBF.DK kan ikke på det 
nuværende grundlag give hensigtserklæring til dette projekt. Sagen blev drøftet 
og vi afventer afklaring med Egedal Kommune om løsningsmodel.  
FRL oplyste, at der kan komme en mailbehandling af sagen senere – hvilket 
bestyrelsen var enige i. 
 
Svendborg Skyttekreds 
SKBF.DK’s bestyrelse har givet samtykke til aflysning af deklaration lyst 
pantstiftende på Rødeledsvej 93A, Svendborg. Sagen er oplyst og behandlet på 
mail inden bestyrelsesmødet. For god ordens skyld føres beslutningen til referat. 
 

13.  Lukket punkt 
 

14.  Eventuelt 
Datoen for næste bestyrelsesmøde i SKBF.DK blev ændret. 
 

15.  Lukket punkt – kun for bestyrelsesmedlemmer 
 

LHT/nk 13.10.2021 


